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Op 16 april 2025 stelde de Partij voor de Dieren ons schriftelijke vragen over Eiwittransitie
en Plant Based Treaty.

Inleidend wordt gesteld:
De manier waarop wij voedsel- met name (dierlijke) eiwitten - produceren en
consumeren is van invloed op biodiversiteit en klimaat en heeft negatieve gevolgen voor
de planeet, de dieren en de mens. Dit komt voornamelijk door de met de dierindustrie
gepaard gaande exploitatie van dieren en de uitstoot van broeikasgassen. Een ander
voedselsysteem is noodzakelijk. Omdat de huidige onhoudbaar is. Naar aanleiding
hiervan neemt bijvoorbeeld de gemeente Groningen verantwoordelijkheid door vorm te
geven aan lokaal beleid rond de eiwittransitie. Hierop aansluitend beoogt de 'Plant Based
Treaty' de wereldwijde vernietiging van ecosystemen als gevolg van de dierindustrie een
halt toe te roepen, een verschuiving naar plantaardige duurzame voeding te bevorderen
en actief de schade aan de planeet te herstellen. Inmiddels hebben de gemeente
Amsterdam en de gemeente Nijmegen dit verdrag ondertekend.

Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording:

Vraag 1:
Onderschrijft het college de stellingname dat de manier waarop wij voedsel
produceren en consumeren mede van invloed is op klimaatverandering en
dierenwelzijn, hier en elders in de wereld? Zo ja, hoe vindt het college dat het in
Rotterdam gaat, expliciet in relatie tot klimaat, biodiversiteit en dierenwelzijn? Zo
nee, waarom niet?

Antwoord:
Ja, het is algemeen bekend dat onze voedselproductie en -consumptie impact hebben op
klimaat, biodiversiteit, gezondheid en dierenwelzijn.
Ons voedselsysteem is goed voor ruim een kwart van de uitstoot van broeikasgassen
(waarvan 80% door veeteelt), 60% van het verlies van biodiversiteit, en gebruikt 70% van
het voor consumptie geschikte water en de helft van het voor begroeiing geschikte land.
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Daarnaast is ongezond eten in Nederland rechtstreeks oorzaak van bijna 13.000 doden
per jaar, 8,1% van de ziektelast en kost het ons als samenleving jaarlijks 6 miljard aan
zorgkosten. In Rotterdam is dit niet anders.

Vraag 2:
Is het college bereid om beleid rond de eiwittransitie te ontwikkelen en te
implementeren, gekoppeld aan beleid omtrent klimaat, biodiversiteit, gezondheid,
verduurzaming en vergroening? Zo ja, hoe gaat het college dit doen en wanneer kan
de raad hierover terugkoppeling verwachten. Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
Het college vindt het belangrijk om het goede voorbeeld te geven. De eiwittransitie is een
belangrijke opgave, zowel vanuit duurzaamheids- als gezondheidsoverwegingen.
Tegelijkertijd is de eiwittransitie niet (alleen) een lokale opgave, maar vereist deze juist
een samenspel van landelijke en lokale overheid en de samenwerking met (stedelijke en
kennis-) partners. Daarom zijn we als gemeente, partner van het eerste uur in de CityDeal
Gezonde en Duurzame Voedselomgeving.

De ambitie van deze City Deal is om de voedselomgeving in 2030 overwegend gezond en
duurzaam te maken. Onderdeel hiervan is het realiseren van stapsgewijze veranderingen
naar een gezonde en duurzame eetcultuur en gezonde en duurzame voedselroutines in lijn
met de adviezen van de Gezondheidsraad en conform de Schijf van Vijf van het
Voedingscentrum. Dit omvat onder meer een verschuiving in de consumptie van eiwit naar
meer plantaardige bronnen: Van 40% plantaardig nu, naar minimaal 50% plantaardig in
2030, op weg naar 60% in 2040. We werken samen met andere overheden en
kennisinstellingen aan de ambitie van deze Citydeal. Zie ook de websites van de Citydeal:
Gezonde en Duurzame Voedselomgeving-Agendastad en Good Food City-Good Food
City.

Ook steunen en ondersteunen we als stad "Het Nieuwe Nassen" een lokale beweging van
Rotterdamse restaurants, voedsel ondernemers, natuur-inclusieve boeren en
brancheorganisaties die samen de voedseltransitie op de kaart zetten. Recente
voorbeelden zijn het door het Nieuwe Nassen en Blue City, Rotterdam de Boer Op, Tuin
van Holland (Provincie) en MVO Nederland gestarte inkoopcollectief, met als eerste
product het (volledig plantaardige) Rotterbammetje.

Individueel is het lastig om impact te maken, maar samen kunnen veel kansen worden
benut. Het doel is om een sterke vraag te creëren naar lokaal en natuurinclusief geteelde
gewassen, zoals peulvruchten en rustgewassen, die bijdragen aan biodiversiteit. Door
samen te werken met grote Rotterdamse partijen (waaronder Diergaarde Blijdorp, Ahoy,
St. Franciscus Gasthuis, Feyenoord en Dudok) willen we voldoende volume genereren,
zodat het voor boeren aantrekkelijk wordt om deze duurzame stap te zetten en
tegelijkertijd kleinere partijen toegang geven tot deze markt. Door een groter volume kan
de prijs van lokaal geteelde duurzame- en gezonde gewassen bovendien dalen enkomen
deze producten voor een grotere groep Rotterdammers beschikbaar.

Tot slot hebben we plant based als thema in de aanbesteding van de gemeentelijke
catering opgenomen. Ditzelfde geldt voor een duurzamer voedselaanbod. Daarbij zijn de
landelijke ambitie en de richtlijnen van het Voedingscentrum als minimale eis
meegenomen dat zegt, dat er naast vlees ook een plantaardige vervanger moet worden
aangeboden.
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Vraag 3:
Is het college bereid de Plant Based Treaty te omarmen en ondertekenen namens de
gemeente Rotterdam? Zo ja, hoe gaat het college inwoners, bedrijven, lokale
organisaties en andere relevante stakeholders betrekken bij en informeren over de
implementatie van de Plant Based Treaty? Zo nee, waarom niet?

Antwoord:
Nee, het college is niet voornemens dit te ondertekenen. Met bovenstaande concrete
acties en de ondertekening van de City Deal Gezonde en Duurzame Voedselomgeving in
2021 (looptijd tot oktober 2027) dragen we al bij aan het gedachtegoed van de Plant
Based Treaty. Een ondertekening van een nieuw verdrag voegt ons inziens geen extra
waarde toe.

Bur emeester en wethouders van Rotterdam,
/'

De secretaris,

/
/

De bur emeester,

T.B. Versnel, L.b.




